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Camera Deputatilor | Florin Roman (PNL): Vânzarea unor companii nu exista în

proiectul legii privind guvernanta corporatista

Vânzarea unor companii nu exista în proiectul de lege pentru modificarea  si completarea OUG nr.109/2011

privind guvernanta corporativa a  întreprinderilor publice, ci a fost adoptat un amendament potrivit 

caruia dreptul de proprietate nu poate fi transferat decât de catre  Parlament, prin lege, a declarat, marti,

deputatul PNL Florin Roman. 

Reactia acestuia vine dupa ce, în timpul sedintei Comisiei pentru  politica economica, reforma si privatizare, mai

multi parlamentari ai  AUR au protestat pe motiv ca proiectul este "antinational, fiind o  manevra prin care toate

companiile cu capital de stat din patrimoniul  public al României vor trece în portofoliul marilor corporatii

straine".

Proiectul propune ca functia de coordonare a întreprinderilor publice sa  fie realizata de catre Agentia pentru

Monitorizare si Evaluarea  Performantelor Întreprinderilor Publice (AMEPIP).

"Sunt circa 30 de amendamente ale grupului deputatilor liberali care au  fost acceptate de catre Guvern, prin

Secretariatul General al  Guvernului. (...) Ceea ce apare în spatiul public cu vânzarea unor  companii sau chestiuni

de genul asta nu exista. Daca cititi legea,  niciun cuvânt care se refera la privatizare, ca sa lamurim lucrurile din 

start. De unde a aparut acea interpretare era ca dreptul de proprietate  poate fi transferat de catre Guvern. Tot

urmare a unui amendament al  PNL, dreptul de proprietate nu poate fi transferat decât de catre  Parlament, prin

lege. Deci, de la Guvern poate veni o propunere de lege  care, prin Parlament, Parlamentul este cel care decide, iar

ministerul  este cel care duce la îndeplinire aplicarea legii, ca lucrurile sa fie  foarte clare. În ceea ce priveste

criteriile de performanta, tot un  amendament al PNL scoate acea indemnizatie variabila care era  determinata la un

anumit numar si noi am impus criterii de performanta  la nivel de ramura, în sensul ca cei care practic vor avea

performanta  economica vor putea fi compensati, iar cei care nu, nu vor putea fi  compensati. Înainte, pe vechea

formula, ca îti faceai treaba, ca nu-ti  faceai treaba, puteai sa primesti aceste bonificatii", a declarat Florin  Roman

la Parlament.

În ceea ce priveste gradul de salarizare, conducatorii viitoarei  autoritati vor avea un salariu la nivel de secretar de

stat, iar  angajatii sporuri.

"Acolo, din punctul nostru de vedere, nu e o chestiune care trece calul,  pentru ca totusi ne referim la o autoritate

care va gestiona toate  bogatiile statului. Şi aici vorbim de un nivel de salarizare al  conducatorilor la nivel de

secretar de stat. E adevarat, cu acele  exceptii la Legea 153, care prevad acele sporuri care sunt peste tot în 

institutiile care gestioneaza activele si bunurile statului. (...) Deci,  avem legi speciale care spun foarte clar ca

deciziile sunt luate de  consiliul de administratie si aprobate de AGA. AGA, în cazul companiilor  nationale si

societatilor comerciale de stat, este de regula ministerul  de resort, autoritatea tutelara de resort de la nivel central.

Din  acest punct de vedere, nu se schimba absolut nimic - CA si AGA decid  inclusiv asupra profitului", a explicat

liberalul.

Potrivit proiectului, AMEPIP este institutie publica, cu personalitate  juridica, în subordinea directa a Guvernului

si în coordonarea  prim-ministrului, prin Secretariatul General al Guvernului, finantata de  la bugetul de stat si din

venituri proprii. Proiectul de act normativ,  care a fost adoptat de Senat, urmeaza sa primeasca votul Camerei 

Deputatilor - for decizional.
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